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O wysokich miejscach w rankingu, najważniejszych  
inwestycjach w Legionowie, planach na kolejne lata  

oraz o tym, czy „dobra zmiana” dotarła już do miasta 
rozmawiamy z prezydentem Romanem Smogorzewskim

Występy legionowskich 
przedszkolaków oraz zespołu 
„Senioritki” z Artbale oficjal-
nie otworzyły cykl wieczorów 
tanecznych w Parku Zdrowia. 
W sobotę 18 czerwca obył się 
pierwszy w tym roku wieczór 
z muzyką w parku przy Are-
nie Legionowo. Goście podzi-
wiali śpiew i kolorowe tańce, 
jakie prezentowały maluchy 
z Przedszkola Miejskiego nr 
12. Inny nastrój wprowadziły 
do parku „Senioritki”, które 
zaprosiły do wspólnej zaba-
wy również spacerowiczów  
i korzystających z tężni solan-
kowej.

Soboty
z muzyką

Rozmowa o otwarciu nowego punktu 
kulturalnego w Legionowie 
– Multimedialne Centrum Obsługi 
Pasażera – Mediateka

Remont placówki 
popularnie zwanej 
"na Górce"

Wybór wykonawcy 
budowy drugiej 
pływalni miejskiej

Inicjatywa budowy 
ronda w ciągu ulicy 
Piaskowej

Przychodnia
jak nowa

Basen
dla nas

Bezpieczniej
na Piaskach

Na wstępie gratuluję drugiego miej-
sca wśród najlepszych włodarzy pol-
skich miast i wysokiego, czwartego 
miejsca w rankingu miast Dziennika 
Gazety Prawnej. Zdradzi Pan receptę 
na sukces?

– Ciężka praca, systematyczność 
i dobry kontakt z mieszkańcami. Tylko 
tyle, albo aż tyle. Od lat konsekwentnie 
realizuję program rozwoju miasta, uda-
ło się już stworzyć podstawową infra-
strukturę, rozbudować placówki oświa-
towe, wybudować nowe, stworzyliśmy 
Arenę Legionowo, teraz inwestujemy, 
aby poprawić komfort życia naszych 
mieszkańców. To powoduje, że z roku 
na rok pniemy się w górę w rankingu 
Gazety Prawnej, otrzymujemy także 
wysokie wyróżnienia np. w rankingu 
Newsweeka.

Skoro jesteśmy przy inwestycjach  
i poprawianiu komfortu – na jakim 
etapie jest największa inwestycja Le-
gionowa – Centrum Komunikacyjne?

– Prace są już zakończone, oddali-
śmy do użytkowania ulicę Szwajcarską, 
na odbiór czeka przebudowane przej-
ście podziemne. Oficjalne otwarcie ga-

rażu wielopoziomowego zaplanowali-
śmy na koniec lipca, a samego budynku 
dworca i mediateki – na wrzesień. Trwa 
budowa drugiego parkingu, tym razem 
od strony centrum miasta.

Pańscy przeciwnicy zarzucają, że taka 
inwestycja jest zupełnie niepotrzeb-
na, że wystarczyłby mały dworzec  
jak w Nasielsku. Co Pan im odpowie?

– W Nasielsku powstał rzeczy-
wiście mały, modułowy dworzec.  
W czasie kiedy podjęliśmy decyzję  
o aplikowanie o środki ze Szwajcarsko 
– Polskiego Programu Współpracy kolej 
nie budowała dworców. Uważała, że są 
zbędne. Ponieważ nasze miasto bardzo 
się zmieniło, a stare baraki, które mia-
ły być tymczasowe, szpeciły stację już  
od ponad 20 lat, postanowiliśmy posta-
rać się, aby Legionowo miało dworzec 
na jaki zasługuje. Jest to wizytówka 
miasta, pierwszy punkt kontaktu dla 
przyjezdnych. Cieszę się, że udało nam 
się pozyskać 85% dofinansowania do 
tej inwestycji, która – chcę to po raz 
kolejny podkreślić – to o wiele, wiele 
więcej niż sam dworzec. To dwa piętra 
mediateki, która będzie pełniła rolę 

swoistego centrum kultury, to parkin-
gi na ponad 1000 aut, to połączenie 
drogowe, wiaty autobusowe, postój 
taxi, parkingi i wypożyczalnia rowerów. 
Sceptycy piszą że to „tylko dworzec”. Ja 
powiem że to Centrum Komunikacyjne, 
które kosztowało mieszkańców zaled-
wie 15% wartości tej inwestycji.

W mieście powstała Arena Legiono-
wo, Ratusz, praktycznie zakończona 
jest budowa Centrum. Co dalej Panie 
Prezydencie?

– Przed nami kolejna duża inwe-
stycja – basen przyszkolny na os. Piaski. 
Spółka KZB Legionowo ogłosiła przetarg 
na wybór wykonawcy. Przy Zespole 
Szkół powstanie nie tylko basen głów-
ny, ale także  basen rekreacyjny, brodzik 
dla dzieci, jacuzzi oraz zewnętrzna zjeż-
dżalnia wodna.

Wykonaliśmy większość inwestycji 
potrzebnych mieszkańcom – budowa 
centrum handlowego, kina,  – to nie 
są zadania miasta. Deklaruję pełne 
wsparcie budowy szpitala, jeżeli tylko 
zapadnie taka decyzja ze strony NFZ. 
Chciałbym skupić się na budowaniu 
wspólnoty, poczucia, że to miasto 

jest nasze, wszystkich mieszkańców,  
że wszyscy jesteśmy za nie odpowie-
dzialni. Stąd m.in. realizowany już trzeci 
rok program Inicjatyw Lokalnych, gdzie 
zachęcamy mieszkańców do decydo-
wania na co wydać pieniądze i wspól-
nego działania na rzecz najbliższego 
otoczenia.

Na koniec trudne politycznie pytanie. 
Jest pan utożsamiany z PO, wybory  
w Polsce wygrał PiS. Czy „dobra zmia-
na” dotarła już do Legionowa?

– Widać ją na każdym kroku. Przez 
14 lat miałem może 2 postępowania 
w prokuraturze. W tym roku donie-
siono na mnie co najmniej 4 razy. Nie 
wiem ile postępowań dopiero jest 
przygotowywanych. Oczywiście zarzuty  
są bezpodstawne i absurdalne, ale w 
dzisiejszych czasach nie można tak po 
prostu umorzyć postępowania wzglę-
dem kogoś z przeciwnej opcji poli-
tycznej. Bo jakby to wyglądało? Dobrą 
zmianę widać także w Urzędzie Miasta 
Legionowo – w ciągu miesiąca mamy 
trzy kontrole. Ale damy radę. Polska 
przetrwała rozbiory, komunizm, prze-
trwamy i to.                                                 

W minionym roku cykl „Roztań-
czonych piątków” cieszył się ogrom-
ną popularnością, stąd mieszkańcy, a 
zwłaszcza seniorzy, kiedy nastały cie-
płe temperatury często pytali o kolej-
ne spotkania taneczne pod chmurką. 
Potańcówki w bieżącym roku będą 
odbywać się w soboty 2, 16 i 30 lip-
ca oraz 13 i 27 sierpnia. Mieszkańcy 
będą mogli spędzać wspólnie czas w 
godzinach od 19.00 do 22.00.

Muzyka na żywo będzie towa-
rzyszyć legionowianom przez całe 
lato. 26 czerwca o godzinie 20.45 
odbędzie się koncert Warszawskiego 
Duetu Akordeonowego. 9 lipca wy-
stąpi Polski Kwartet Fletowy, 6 sierp-
nia VOICES 4, a 20 sierpnia Kwartet 
Klarnetowy Poco Leggero. 23 lipca z 
okazji Światowych Dni Młodzieży w 
Parku Zdrowia wszystkich miłośników 
dyskoteki do Parku Zdrowia zaprasza 
Dj Robert.

Szukaj nas na:

facebook.com/Porozumienie
Samorzadowe



W ciągu ostatniego roku wiele 
udało się już zrobić. Rozbudowaliśmy 
budynek szkoły oddając cztery no-
woczesne sale terapeutyczne na po-
trzeby przedszkola specjalnego. Wy-
mieniliśmy windę, przeprowadziliśmy 
termodernizację budynku oraz zago-
spodarowaliśmy teren wokół niego. 
Wspólnie z dyrekcją szkoły i gronem 

pedagogicznym włożyliśmy dużo wy-
siłku w poprawę jakości kształcenia  
i rozwój oferty terapeutycznej. Pozy-
skaliśmy ze środków Unii Europejskiej 
blisko pół miliona złotych na terapie 
wspierające dla naszych przedszko-
laków – m.in. terapię integracji sen-
sorycznej, hipoterapię i dogoterapię. 
W pracy z dziećmi autystycznymi 
wdrażamy najnowocześniejsze me-
tody terapii behawioralnej. Nawią-
zaliśmy w tym zakresie współpracę  
ze światowej klasy specjalistami,  
którzy szkolą i superwizują kadrę pe-
dagogiczną placówki. Wielkim suk-
cesem było zorganizowanie w legio-
nowskim ratuszu konferencji „Autyzm  

i co dalej?”, która zgromadziła setki 
gości z całej Polski. W ramach po-
wiatowego programu profilaktyki 
zdrowotnej prowadzimy badania 
przesiewowe pod kątem wykrywania 
u najmłodszych dzieci zaburzeń roz-

wojowych.
W najbliższym czasie chcemy 

przeprowadzić pełną rozbudowę bu-
dynku pozwalającą na poszerzenie 
oferty o usługi wczesnego wspoma-
gania i poradnictwa. Jeszcze w tym 
roku obok szkoły powstanie tera-
peutyczny kompleks instalacji ze-
wnętrznych obejmujący miniboisko 
i ogród sensoryczny. Pozyskamy do 
współpracy najlepszych specjalistów 
w zakresie wczesnego wspomaga-
nia rozwoju dzieci. Będziemy orga-
nizować konferencje i szkolenia dla 
nauczycieli, rodziców i wszystkich 
zainteresowanych wsparciem dzieci 
niepełnosprawnych.

Jak pokazują krajowe i światowe 
statystyki u coraz większej liczby dzie-
ci diagnozowane są różne zaburzenia 
rozwojowe. To problem społeczny, 
który dotyka również mieszkańców 
Legionowa i naszym obowiązkiem 
jest na ten problem odpowiedzieć. 
Dzieci niepełnosprawne potrzebują 
naszej pomocy. Mamy w Legionowie 
potencjał aby udzielać im wsparcia 
na najwyższym światowym poziomie. 
Potrzebna jest w tym celu współpra-
ca szkół, nauczycieli, rodziców, orga-
nizacji pozarządowych i samorządo-
wych. Zapraszam wszystkich do takiej 
współpracy!            

                                    

Z dawien dawna oczekiwany, 
drugi miejski basen w Legionowie 
nabiera coraz realniejszych kształtów. 
Właśnie wybieramy wykonawcę in-
westycji. Kiedy obiekt będzie gotowy?

Idea budowy basenu sięga lat 
dziewięćdziesiątych. Obiekt miał być 
zbudowany nieopodal SP 7, potem, 

wraz z powstaniem Areny Legionowo 
mieliśmy pływać przy ul. Chrobrego. 
Ostatecznie zdecydowaliśmy się na 
wybór osiedla Piaski – z drugiej strony 
miasta remontowany będzie w tym 
roku obiekt przy ZSO nr 2 im. Jana III 
Sobieskiego przy ul. Królowej Jadwi-
gi. Miasto będzie dysponować dwo-
ma dobrymi pływalniami. Jak będzie 
się prezentować obiekt przy Zespole 
Szkół na Piaskach?

Będzie to kryty budynek o po-
wierzchni ponad 2 tysięcy metrów 
kwadratowych. Basen główny o wy-
miarach 25x16,5 m. Powstaną także 
basen rekreacyjny, brodzik dla dzieci, 

dwie wanny jacuzzi oraz zewnętrzna 
zjeżdżalnia.

Basen rekreacyjny ma zawierać 
masaże podwodne, gejzery, leżanki  
i siedziska, natomiast nad nim znajdo-
wać się będzie mostek przejściowy dla 
użytkowników basenu. Oba baseny 
(rekreacyjny i pływacki) będą przysto-
sowane do potrzeb osób niepełno-
sprawnych. Pływalnia będzie wyposa-
żona w instalację fotowoltaiczną.

Warto dodać, że na wniosek 
radnych Rady Miasta inwestor, czyli 
KZB Legionowo wprowadziło zmiany  
w projekcie, ujmując w nim m.in. sie-
dziska dla osób obserwujących pły-

wackie zmagania.
Wykonawca rozpocznie roboty 

zapewne jeszcze tego lata. Na całość 
będzie mieć 15 miesięcy, zapewne 
więc z nowego basenu skorzystamy 
najwcześniej pod koniec 2017 roku. 

Ważne jednak, by prace ruszyły, zosta-
ły dobrze poprowadzone, a obiekt słu-
żył wszystkim chętnym mieszkańcom 
miasta, bo nie będzie to, oczywiście, 
wyłącznie przyszkolna pływalnia.

                                                 

Basen dla nas
Z dawien dawna oczekiwany, drugi miejski basen w Legionowie nabiera
coraz realniejszych kształtów. Właśnie wybieramy wykonawcę inwestycji.

Mirosław
Pachulski

Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta
Legionowo

Jerzy
Zaborowski

Wicestarosta
Legionowski

Troska o niepełnosprawne dzieci
Troska o dzieci niepełnosprawne to jeden z priorytetów mojej aktywności samorządowej. Pełniąc funkcję Wicestarosty legionowskiego mocno 
zaangażowałem się w rozwój Powiatowego Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych przy ul Jagiellońskiej w Legionowie. Chcę aby stał się on 
wiodącym w kraju ośrodkiem świadczącym usługi edukacyjne dla niepełnosprawnych dzieci. Szczególne znaczenie ma dla mnie rozwój usług 
wczesnego wspomagania oraz poprawa jakości edukacji przedszkolnej. Dzieci ze specjalnymi potrzebami, które odpowiednio wcześnie otrzymają 
wsparcie, mają szansę na wyrównanie swoich deficytów. Daje im to możliwość kontynuowania nauki w szkołach ogólnodostępnych oraz godnego 
i pełnego uczestnictwa w życiu społecznym.

(...) prowadzimy badania 
przesiewowe pod kątem 
wykrywania 
u najmłodszych dzieci 
zaburzeń rozwojowych.
– Jerzy Zaborowski



To miało być proste jak budowa 
cepa. Masz dzieci otrzymujesz pie-
niądze od państwa. Niestety tak nie 
jest. Pieniądze są, ale nie na każde 
dziecko, a na dodatek w sporej liczbie 
przypadków (w Legionowie dotyczy to 
1/3 rodzin) wymagana jest dodatkowo 
weryfikacja dochodów. Pracownicy 
OPS'ów mogą przekazać rodzinom te 
pieniądze, ale dopiero po wydaniu de-
cyzji administracyjnej.

To jest proste jedynie w przypad-

ku, gdy jedynym kryterium jest liczba 
dzieci. Gdy dochodzą kwestie finanso-
we lub niepełnosprawność konieczne 
jest zbieranie kolejnych dokumentów, 
oświadczeń i ich weryfikacja, a to trwa. 
Dlatego dyrekcja legionowskiego OPS-
-u zdecydowała się (zresztą za oficjalną 
„namową” ministerialnych urzędni-
ków), aby w pierwszej kolejności roz-
patrywać te wnioski, których jedynym 
kryterium jest liczba dzieci.

 Wszyscy, którzy złożyli wnio-
ski w kwietniu, w ciągu 3 miesięcy 
otrzymają decyzję, a kilka dni później 
pieniądze na konto (z wyrównaniem 
za 3 miesiące!). Oczywiście o ile OPS 
otrzyma kolejne transze na wypłaty 
od wojewody. Już dziś są opóźnienia, 
bo wniosków w legionowskim OPS jest 
więcej niż szacowało ministerstwo.                                                 

Piotr
Zadrożny

Zastępca Prezydenta
Miasta Legionowo

Milion trafił już do rodzin

3438
1500
2117

48
1273

1 mln zł

wniosków wpłynęło od mieszkańców Legionowa

wniosków wpynęło drogą elektroniczną

decyzji administracyjnych (na drugie i kolejne dzieci)

decyzji (z kryterium dochodowym)

wniosków jest w trakcie weryfikacji

wypłacono już rodzinom uprawnionym do otrzymania
świadczenia stan na 10.06.2016 r.

Ile pieniędzy już wypłacono?

Blisko 3500 wniosków, więcej niż się spodziewano, wpłynęło do legionowskiego OPS-u, a 1/3 
wnioskujących rodzin otrzymała już pieniądze w ramach rządowego programu Rodzina 500+. 
To największa operacja logistyczna w polskiej opiece społecznej od wielu lat. Nie obejdzie się 
bez problemów, bo wojewoda spóźnia się z kolejną transzą pieniędzy na wypłaty.

Latem Park Zdrowia to niewąt-
pliwie jedna z najbardziej lubianych 
miejskich inwestycji. Za sprawą tęż-
ni solankowej i odbywających się  
w sezonie letnim potańcówek, miej-
sce to szczególnie upodobali sobie 

legionowscy seniorzy. Ubiegłorocz-
na frekwencja podczas wieczorków 
tanecznych oraz liczne prośby doty-
czące ich kontynuowania mogły mieć 
tylko jeden finał – w te wakacje Park 
Zdrowia ponownie tętnić będzie ży-
ciem.

POTAŃCÓWKI
Tegoroczne potańcówki, wzo-

rem ubiegłego roku, zaplanowano  
z częstotliwością raz na dwa tygo-
dnie, a sezon taneczny rozpoczął  
już występ senioritek ze stowarzysze-
nia Artbale oraz znanego z poprzed-

niego roku, Pana Jana Świerczew-
skiego z zespołem. Zalety organizacji 
potańcówek można by długo wymie-
niać, lecz można je zawrzeć w trzech 
słowach: aktywność, zdrowie i wspól-
nota. Urozmaicając muzyczną ofertę 
Parku Zdrowia, potańcówki „prze-
platane” będą muzyką kameralną.  
Wystąpi m.in. duet akordeonowy 
oraz kwartet fletowy, klarnetowy 
i wokalny. Do zobaczenia w Parku 
Zdrowia.                                                

 Kontakt: anna.laniewska@o2.pl

Aktywni Seniorzy
Parafrazując tekst znanej piosenki Kabaretu Starszych Panów, można by rzec, że wesołe 
jest życie seniorów w Legionowie. Zaczyna się bowiem sezon wakacyjny, a co za tym idzie 
oferta dedykowana tej bardzo licznej grupie mieszkańców naszego miasta, skłania 
do korzystania z licznych propozycji.

Anna
Łaniewska

Radna Rady Miasta
Legionowo

Realizacja programu 500+ w Legionowie



Ostatnimi czasy kwestia zagęszcze-
nia stała się kluczowa w rozmowach  
o kierunkach rozwoju Legionowa.  
Dlatego gmina musi gospodarować 
swoimi zasobami i planować inwesty-

cje w sposób możliwie najbardziej ra-
cjonalny i efektywny.

Z MYŚLĄ O MŁODYCH
Na początku roku zakończyła 

się budowa bloku komunalnego przy 
ul. Polskiej Organizacji Wojskowej. 
Dzięki niemu 36 rodzin w trudnej 
sytuacji życiowej otrzymało warun-
ki do normalnej egzystencji. Ale nie 
każdy spełnia dość restrykcyjne wa-
runki, pozwalające na ubieganie się  
o mieszkanie komunalne. Zdecydo-

wana większość mieszkańców Legio-
nowa to młodzi ludzie, których nie 
stać na wynajem czy zakup mieszka-
nia od dewelopera. Z myślą o nich 
powstają bloki mieszkalne, w których 
lokale sprzedawane są w przetargach 
bez marży deweloperskiej. Kolejny 
taki blok powstaje na Os. Piaski.

Miasto będzie sprzedawać po-
wstałe tam mieszkania w drodze 
przetargu, jednakże zgodnie z wolą 
mieszkańców w budynku znajdzie się 

na parterze część usługowa: przed-
szkole, przychodnia oraz klub osiedlo-
wy, z których będą korzystać wszyscy 
mieszkańcy osiedla.

BLOKI Z KORZYŚCIĄ
Jak pokazują działania władz 

gminy, możliwe jest budowanie  
bloków zapewniające korzyści dla 
społeczeństwa, tworzące wartość, 
którą można wykorzystywać z pożyt-
kiem dla ogółu.                 

                                

Nowe przedszkole i przychodnia
Rozwijające się miasta, takie jak Legionowo, dbają o poprawę warunków życia mieszkańców poprzez lepsze połączenia 
komunikacyjne, udogodnienia i stwarzanie możliwości interakcji społecznej.  Wszystkie inwestycje realizowane są
dla mieszkańców i w celu poprawienia komfortu ich życia. Także inwestycje mieszkaniowe, które dają możliwość
młodym pokoleniom legionowian zakupu własnego M i wyprowadzenia się z rodzinnego domu.

Łukasz
Konstantynowicz

Działacz społeczny

W budynku starej kaplicy przy  
ul. Orląt Lwowskich w Legionowie 
jeszcze trzy lata temu odprawiane 
były Msze Św. Po generalnym remon-

cie wnętrza i dostosowaniu go do 
potrzeb osób niepełnosprawnych uru-
chomione zostały tam zajęcia Warsz-
tatów Terapii Zajęciowej. 

Placówka działa już pół roku, choć 
jej oficjalne otwarcie, wraz z przecię-
ciem wstęgi, odbyło się 28 stycznia 
br. Zajęcia WTZ odbywają się w pięciu 
pracowniach: gospodarstwa domo-
wego, krawiecko-hafciarskiej, multi-
medialnej, ogrodniczo-florystycznej 
oraz rękodzieła artystycznego. Bierze 

w nich udział 27 osób z różnymi scho-
rzeniami, a opiekę nad nimi sprawuje 
dziesięciu terapeutów. 

Uczestnicy i ich rodzice bardzo 
chwalą sposób organizacji WTZ,  
cieszą się, że w ich mieście powstała 
kolejna taka placówka. Opiekunowie 
i organizatorzy nie zamierzają jednak 
spocząć na laurach – wciąż prowadzą 
intensywne prace nad rozszerzeniem 
oferty Warsztatów. Warto ich w tym 
wspierać.                                                 

Jacek
Zawada

Radny Rady Miasta
Legionowo

Warsztaty terapeutyczne
Jak zagospodarować pustą przestrzeń tak, aby służyła mieszkańcom? 
Odpowiedź na to pytanie znalazło Legionowskie Stowarzyszenie 
AMICUS, które przy wsparciu miejskich radnych utworzyło 
Warsztaty Terapii Zajęciowej św. Rity.

Jestem członkiem Radny Nad-
zorczej PEC Legionowo. Zarówno 
członkowie rady jak i reszta pracow-
ników nie miała wątpliwości, że taka 
inwestycja jest potrzebna. W skrócie 
polega ona na wspomnianej budo-
wie kotła kogeneracyjnego z trzema 
silnikami gazowymi oraz kotłowni ga-
zowej na terenie ciepłowni miejskiej.

Instalacja pozwala produkować 
ciepło i energię elektryczną w sko-
jarzeniu, tym samym ograniczając 
emisję szkodliwych substancji do 
atmosfery oraz poprawiając jakość 
życia mieszkańców naszego miasta. 
Dodatkowo inwestycja pozwoli za-
oszczędzić środki finansowe.

To na pewno dobra informa-
cja dla nas wszystkich, zwłaszcza,  
że planujemy jeszcze zakup czwarte-
go silnika gazowego, który zwiększy 
efektywność systemu, pozwoli na 
oszczędności i poszerzy efekt ekolo-
giczny.                                             

     

Ekologicznie
dla mieszkańców
Oszczędności i efekt ekologiczny – takie będą 
skutki budowy źródła kogeneracyjnego 
w Przedsiębiorstwie Energetyki Cieplnej 
w Legionowie.

Dariusz
Ejdys

Członek Rady
Nadzorczej PEC



– "Nie inaczej (śmiech). Dziś wszyscy się spieszą. Jeśli chcemy na siebie zwrócić uwagę
to nie ma innej drogi."

Frontem do klienta

Wygląda na to, że po blisko siedmiu 
latach pokonywania różnych przeciw-
ności losu Multimedialne Centrum 
Obsługi Pasażera już niedługo obsłu-
ży pierwszych mieszkańców.

Tak, to prawda. Projekt centrum 
powstał w 2009 roku. Wtedy też roz-
poczęły się prace nad pozyskaniem 
zewnętrznych źródeł finansowania.  
Dwa lata później duży potencjał tej in-
westycji dostrzegli Szwajcarzy i sfinan-
sowali aż 85 proc. jej kosztów.

Duży sukces władz lokalnych. Dlacze-
go więc na ratuszowych korytarzach 
słychać głosy, że to inwestycja „prze-
klęta”?

(Śmiech). No tak. To pewnie 
dlatego, że to najdłużej trwająca  

i najczęściej kontrolowana inwestycja  
w historii miasta. Dała urzędnikom się 
we znaki, więc nie należy się dziwić, 
że wszyscy marzą o jej zakończeniu, 
szczęśliwym zakończeniu.

A takie właśnie będzie?
Inaczej być nie może. W końcu 

trzeba ją odczarować (śmiech). I my 
postaramy się to zrobić.

My, czyli Miejska Biblioteka Publiczna 
w Legionowie?

Też, ale nie tylko. Ten budynek 
ma służyć wszystkim mieszkańcom 
powiatu legionowskiego, miejskim 
instytucjom, ale też i organizacjom 
pozarządowym. Chcemy, aby było to 
miejsce spotkań, miejsce, w którym 

ludzie będą mogli odpocząć w gronie 
najbliższych i przyjaciół, realizować 
swoje pasje, zdobywać wiedzę.

Czyli każdy znajdzie coś dla siebie?
Wszystkich nie da się zadowo-

lić, mimo to będziemy robić wszystko  
co w naszej mocy, aby sprostać ocze-
kiwaniom.

Z tego co wiem, plany są ambitne.
Trzeba sobie jasno powiedzieć,  

że czeka nas trudne zadanie. Kon-
kurencja jest w Legionowie duża,  
a roczny plany imprez napięty. Dlate-
go nie nastawiamy się na masowego 
odbiorcę. Będziemy raczej szukać dla 
siebie nisz w różnych dziedzinach i je, 
mam nadzieję, skutecznie wykorzysty-

wać. Zależy nam na tym, aby zbudo-
wać naszą publiczność, zaprosić ludzi, 
którzy czują i myślą podobnie jak my. 
Szukają w kulturze czegoś więcej niż 
czystej rozrywki, chcą się razem z nami 
rozwijać.

Czyli festyny zostawiacie miastu.
Tego nie powiedziałem. Festyn 

też może być twórczy. Poza tym to faj-
na okazja do tego, aby ludzie się wza-
jemnie poznali i miło razem spędzili 
parę godzin.

A co z biblioteką?
Biblioteka to jądro tego systemu. 

To właśnie wokół niej i książek chce-
my budować naszą ofertę kulturalną. 
Przez ostatnie półtora roku tak właśnie 

działamy i odnosimy sukcesy. Miesz-
kańcy Legionowa zobaczyli, że dosko-
nale można się też bawić wtedy, kiedy 
w tle pojawia się literatura. Świad-
czy o tym coraz większa liczba osób,  
które nas odwiedzają, ale też tych, 
którzy spotykają się z nami na ulicach 
miasta i biorą udział w naszych happe-
ningach.

Frontem do klienta?
Nie inaczej (śmiech). Dziś wszy-

scy się spieszą. Jeśli chcemy na siebie 
zwrócić uwagę to nie ma innej drogi.

Kiedy otwarcie?
11 września.

Dziękuję za rozmowę.                                                

Pomysł przebudowy skrzyżowa-
nia powstał podczas obrad Komisji 
Oświaty, która odbyła się w Zespole 
Szkół na Piaskach.  Poparli go rodzice 
oraz dyrekcja szkoły.

KOMUNIKACYJNE ROZWIĄZANIE
Rondo będzie najlepszym roz-

wiązaniem komunikacyjnym w tej 
części osiedla z uwagi na powstające 
tu inwestycje m.in. basen przyszkolny 

(swoją drogą zwłaszcza ta inwestycja 
ogromnie mnie cieszy).

PKP PIASKI DO REMONTU
Należy jeszcze pamiętać o innych 

miejscach generujących ruch samo-
chodowy: CSP, Kauflandzie, Muzeum, 
myjni samochodowej, niedawno 
otwartej wewnętrznej obwodnicy 
Legionowa (ul. Szwajcarska) oraz  pe-
ronie PKP Legionowo-Piaski. Wspo-
mniany peron ma być rewitalizowany, 
ciągle zbieramy podpisy z Marcinem 
Smogorzewskim i Łukaszem Konstan-
tynowiczem, aby ta przebudowa rów-
nież stała się faktem.

Rondo bez wątpienia poprawi 
bezpieczeństwo, a zarazem upłynni 
ruch w tej części Piasków!                                                 

Bezpieczniej na Piaskach
Ponad 300 mieszkańców osiedla Piaski podpisało się pod wnioskiem 
moim i Łukasza Konstantynowicza  dotyczącym budowy ronda 
i odsunięcia zatoczek autobusowych od krawędzi jezdni 
na skrzyżowaniu ulic Piaskowa z Al. Sybiraków. Takie rozwiązanie 
zapewni bezpieczeństwo dzieciom uczęszczającym do pobliskiej 
szkoły oraz mieszkańcom osiedla.

Paweł
Głażewski

Radny Rady Miasta
Legionowo

Osiedle Piaski

wókaribyS ajelA

Piaskowa
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grz
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Piaskowa

Piaskowa

Kaufland

Zespół
Szkół

Wywiad z dyrektorem Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Legionowie

Tomaszem Talarskim



Co to jest Inicjatywa Lokalna?  
"Inicjatywa Lokalna – to forma 

współpracy mieszkańców i jednostek 
samorządu terytorialnego, w celu re-
alizowania zadania publicznego na 
rzecz społeczności lokalnej". 

Jest to metoda, w której celem 
jest wspólne realizowanie zadania 
publicznego.

Kto może złożyć wniosek?
Inicjatywa Lokalna skierowana 

jest głownie do mieszkańców spo-
łeczności lokalnych. Wniosek może 
złożyć  grupa mieszkańców  3-5 osób, 
wniosek musi być poparty co naj-
mniej 25 podpisami osób zamieszku-
jących  na danym terenie.

W ich imieniu mieszkańców 
mogą  również występować organiza-
cje pozarządowe lub inne podmioty 
wymienione w art. nr.3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie. 

Urząd Miasta Legionowo już ko-
lejny rok realizuje wnioski składane 
przez mieszkańców. Wnioski dotyczą 

m.in. przebudowy/rozbudowy, mo-
dernizacji  dróg, chodników, ciągów 
pieszo – jezdnych, placów zabaw, te-
renów rekreacyjnych, zielonych jak 
również zadania z bezpieczeństwu  
i porządku publicznego. 

Na każde zadanie grupa może 
uzyskać maksymalne dofinansowa-
nie w kwocie 25 000zł. Jeżeli więc 
macie pomysł na konkretne ważne 
dla Was i Waszej społeczności  przed-
sięwzięcia, zachęcam do składania 
wniosków.

Służę  pomocą  w wypełnie-
niu dokumentów. Kontakt – mail: 
agab68@op.pl, tel. 733 596 840                         

                        

Roboty trwały dwa miesiące od 
marca do maja 2016 i kosztowały po-
nad 650 tysięcy złotych. Na początku 
czerwca oddaliśmy ten nowoczesny 
obiekt do użytku. Korzystać z niego 
będą zarówno uczniowie powiato-
wego zespołu szkół, czyli licealiści  
i gimnazjaliści, jak i mieszkańcy.  
Decyzją władz powiatu i dyrektora 
szkoły boisko będzie dostępne dla 
tych ostatnich po godzinach pracy 
szkoły.

NOWY OBIEKT
Szkoła ma świetne warunki, jeśli 

chodzi o salę sportową, ale w cie-
płych miesiącach brak zewnętrznej 

infrastruktury sportowej dawał się 
młodzieży we znaki. Teraz miłośni-
cy aktywnego spędzania czasu na 
świeżym powietrzu mają w centrum  
Legionowa obiekt, na który złożyły 
się boisko wielofunkcyjne z wyposa-
żeniem, ogrodzeniem i piłko-chwyta-
mi, nawierzchnia z kostki brukowej  
i obsianego trawą humusu, oświetle-
nie boiska wraz z kablową linią zasila-
jącą, przyłącza kanalizacji deszczowej 
wraz z odwodnieniem. W ramach 
prac budowlanych wykonano rów-
nież rozbiórkę istniejącej i budowę 
nowej wiaty śmietnikowej.

Inwestycja wpisuje się w legio-
nowski wizerunek miasta zachęca-
jącego do aktywnego wypoczynku  
i nie jest ostatnią tego typu, jaką po-
wiat ma w planach. Trwają już prace 
projektowe, dzięki którym podobny 
obiekt zostanie w przyszłości zbu-
dowany przy Powiatowym Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Legio-
nowie.                                                 

Agnieszka
Borkowska

Radna Rady Miasta
Legionowo

W imieniu mieszkańców
Michał
Kobrzyński

Członek 
Zarządu Powiatu 
Legionowskiego

Boisko marzeń
Powiat legionowski wspólnie z miastem 
Legionowo wybudowały nowoczesne 
wielofunkcyjne boisko przy Powiatowym 
Zespole Szkół Ogólnokształcących 
w Legionowie. 

Biuro Rady Miasta i Informacji Publicznej
ul. marsz. J. Piłsudskiego 41, pokój nr 4.02 (piętro 3)
tel.: 22 766 40 05

Biuro Rady i Zarządu Powiatu Legionowskiego
ul. Sikorskiego 11, pokój nr 423
tel.: 22 764 04 23

Coraz więcej zadań realizowanych jest w ramach inicjatywy 
lokalnej. Warto poszerzyć informacje o tym sposobie
współpracy z mieszkańcami.

Spotkanie odbyło się w przed 
siedzibą Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej. Ponad trzydziestu miesz-
kańców po niespełna trzydziesto-
minutowej dyskusji podjęło decyzje 
w sprawie zagospodarowania tere-
nu znajdującego się przy bramie 
wjazdowej na osiedle. Będzie to 
możliwe jeszcze w tym roku, bo-
wiem władze miasta, po uzyskaniu 
akceptacji miejskich radnych, chcą 
przeznaczyć na ten cel 100 tys. zł. 
Na nowym placu zabaw mieszkań-
cy „Bukowca” widzą przede wszyst-
kim urządzenia dla najmłodszych 

dzieci. – Wobec zbliżającej się likwi-
dacji dwóch osiedlowych miejsc do 
zabawy, nie spodziewałem się innej 
decyzji – komentuje Dariusz Błasz-
kowski. Mimo to wspólnoty nie za-
pomniały o starszakach. – W trakcie 
rozmowy pojawiła się koncepcja 
takiego zaprojektowania placu za-
baw, aby w przyszłości już ze środ-

ków przeznaczonych na inicjatywy 
lokalne, można było rozszerzyć 
ofertę o niewielkie, wielofunkcyjne 
boisko i urządzenia do street wor-
koutu – dodaje radny Tomasz Talar-
ski. Kolejne spotkanie z mieszkań-
cami ma się odbyć w lipcu. Wybiorą 
oni wtedy jedną z przygotowanych 
koncepcji obiektu.                                               

Postawili na dzieci i młodzież

Jak się skontaktować z radnymi?

Pierwsze rozmowy na temat zagospodarowania terenu przy wjeździe na teren osiedla 
„Bukowiec” odbyły się ponad dwa lata temu. Wtedy wspólnoty nie doszły w tej sprawie 
do porozumienia. Ostatnie spotkanie (21 czerwca), na które zaprosili mieszkańców radni 
Dariusz Błaszkowski (Rada Miasta w Legionowie) i Tomasz Talarski (Rada Powiatu
Legionowskiego) w końcu przyniosło przełom.

Dariusz
Błaszkowski
(komentarz)

Radny Rady 
Miasta Legionowo



W 2015 roku odebrano z terenu 
Legionowa 18 tysięcy ton odpadów, 
25% z nich były to odpady zebrane 
w sposób selektywny. Do recyklin-
gu trafiły między innymi: 1622 tony 
zmieszanych odpadów opakowanio-
wych, 618 ton tworzyw sztucznych, 
632 tony papieru, 332 tony metali 
oraz 90 ton szkła. Odebrane odpady 
nie zostały przekazane na składowi-
sko, tylko zostały zagospodarowane  
w specjalistycznych instalacjach.  
Dzięki pojemnikom rozstawionym 
w legionowskich aptekach zebrano 
2,5 tony przeterminowanych i nie-
potrzebnych leków. W urzędach, 

szkołach i przedszkolach zbierano zu-
żyte baterie, w roku 2015 zebrano ich  
aż 2 tony.

W lipcu 2015 r. uruchomiono dla 
mieszkańców Legionowa punkt selek-
tywnego zbierania odpadów komu-
nalnych przy ul. Olszankowej 36 oraz 
zwiększono liczbę pojemników do se-
lektywnej zbiórki na terenach zabudo-
wy wielorodzinnej z 50 szt. do 195 szt.

W ubiegłym roku, w Legiono-
wie osiągnęliśmy poziom recyklingu 
papieru, metali, tworzyw sztucznych 
i szkła w wysokości 29%. Jest to zna-
czący wzrost w stosunku do roku 
2014 – 21 % oraz roku 2013-13 % 
(wymagany przepisami prawa poziom 
recyklingu w roku 2015 r. wynosi mi-
nimum 16 %). 

Przed nami jeszcze wiele pracy 
ponieważ już za 4 lata – w roku 2020 
obowiązkowy poziom recyklingu bę-
dzie wynosił minimum 50%.

                                                 

Duże zrozumienie dla naszej dziel-
nicy i jej potrzeb wykazuje Prezydent 
Roman Smogorzewski, który wspiera 
realizowane tu inwestycje. 

Kanalizacja i sieć wodociągowa 
w sposób widoczny  ucywilizowa-
ła naszą okolicę. Powstają piękne 
domy mieszkalne o bardzo ciekawej 
architekturze, a utwardzone prawie 
wszystkie ulice i chodniki pozwalają 
na bezpieczny spacer pośród drzew 
rosnących na posesjach mieszkań-
ców. Latem śpiew ptaków, szum 
drzew pozwalają na spokojny relaks 
na posesji. 

Działając  na Przystanku cieszę 

się z dobrej współpracy z mieszkań-
cami, gdyż wiele rozmów z nimi inspi-
ruje mnie do działań zmierzających 
do poprawienia naszego życia. Wśród 
wykonanych w ostatnim czasie za-
dań, wynikających z potrzeb miesz-
kańców znalazły się przede wszyst-
kim: utwardzenie ulicy Gdańskiej  
(od Ronda Poniatowskiego do ul. Pia-
stowskiej), uporządkowanie i utwar-
dzenie parkingu przy stacji kolejowej 
Legionowo-Przystanek, utwardzenie 
ul. Piastowskiej (od ul. Gdańskiej do 
ul. Kościuszki). Dzięki dobrej współ-
pracy władz miasta i powiatu zosta-
ła wybudowana i oddana do użytku 
nowa ulica Nowo-Barska wraz z ron-
dem na ul. Jagiellońskiej łączącym te 
dwie ulice z wjazdem do tunelu przy 
ul. Krakowskiej. 

CHODNIK – UL. BARSKA
Kolejne zrealizowane zadanie, 

wynikające ze złożonej przeze mnie 

interpelacji dotyczyło remontu chod-
nika ul. Barskiej (od ul. Kościuszki do 
ul. Jagiellońskiej).

TEGOROCZNE INWESTYCJE
W tym roku realizowane będą 

kolejne zadania, w tym:
– przebudowa przejścia podziemne-
go na stacji  Legionowo-Przystanek 
(pochylnie dla wózków, rowerów  
i osób niepełnosprawnych)
– wykonanie oświetlenia Ronda Józe-
fa Poniatowskiego
– uporządkowanie i zagospodarowa-
nie skwerku przy Rondzie 
– (dzięki zaangażowaniu Starosty Ro-
berta Wróbla) wykonanie nowocze-
snego i bezpiecznego oznakowania 
(wyświetlanie prędkości pojazdu)  
na skrzyżowaniu ul. Krakowskiej  
i Gnieźnieńskiej

Życzę Państwu i sobie, by te zało-
żenia były zrealizowane dla dobra nas 
wszystkich.

Mając na uwadze potrzeby miesz-
kańców Urząd Miasta planuje wybu-
dować dwie zatoki parkingowe  przy 
ul. Mickiewicza i ul. Broniewskiego.

Na chwilę obecną została już 
wykonana dokumentacja projektowa  
w zakresie budowy zatok parkingo-
wych, projekt czasowej organizacji 
ruchu oraz projekt stałej organizacji 
ruchu.      

Projekt zakłada wykonanie nastę-
pujących robót:
– budowę zatoki parkingowej na 6 sta-
nowisk postojowych prostopadłych do 
osi ul. Mickiewicza,
– budowę zatoki parkingowej na 7 sta-

nowisk postojowych równoległych do 
osi ul. Broniewskiego.

W ul. Mickiewicza będzie rozebra-
ny istniejący chodnik przy jezdni i wy-
budowany nowy za zatoką  parkingo-
wą. Projekt zakłada, iż będzie to obiekt 
w pełni dostępny dla osób niepełno-
sprawnych,  w szczególności porusza-
jących się na wózkach inwalidzkich.

Nowe inwestycje ułatwią życie 
nam wszystkim.                                    

Ilość budowanych nowych 
zatok parkingowych
Ilość budowanych nowych 
stanowisk postojowych
Powierzchnia nowej 
nawierzchni stanowisk 
postojowych z kostki 
betonowej
Powierzchnia nowej
nawierzchni chodnika
z kostki betonowej                                           

Przyczyn często trzeba szukać  
w pierwszych miesiącach życia dziec-
ka. Większość rodziców w tym okre-
sie nawet nie dostrzega asymetrii  
u swoich dzieci. Zdarza się w mojej 
praktyce, że rodzice przychodzą na 
konsultacje, bo ktoś z rodziny, znajo-
mych zauważył, że ich maluszek krzy-
wo trzyma główkę. Niestety, wówczas 
w wielu przypadkach dochodzi już 
do utrwalenia asymetrii i praca nad 
ich korekcją jest znacznie trudniejsza,  
niż w pierwszych miesiącach życia ma-
luszka. Dlatego ważna jest wczesna  
i adekwatna diagnoza przez neurologa 
dziecięcego, ortopedę dziecięcego, 
lekarza rehabilitacji lub konsultacja  
z zaufanym fizjoterapeutą, specjalizu-

jącym się w rehabilitacji wczesnego 
wspomagania.

Aby przybliżyć problem asymetrii 
posłużę się konkretnym problemem  
,,asymetria ustawienia głowy’’. 

Gdy dziecko leży na brzuszku wy-
daje nam się, że utrzymuje główkę, 
czasem jest to jednak kompensacja 
wynikająca z zaangażowania niewła-
ściwych mięśni do wykonania dane-
go ruchu. Głowa jest ,,zawieszona’’  
na wysoko ustawionych barkach.  
Takie nieprawidłowe ustawienie 
barków co prawda pomaga dziecku  
w trzymaniu głowy w pionie, lecz 
uniemożliwia mu ruchy głową i koń-
czynami górnymi. Dziecko nie ma od-
czucia pchania rękoma w podłoże, co 
utrudnia zejście łopatek i zbliżenia się 
ich do linii kręgosłupa. Brak zejścia ło-
patek dodatkowo utrudnia rotację ze-
wnętrzną, zginanie powyżej 90 stopni 
i odwodzenie kończyn górnych w sta-
wie barkowym.

Powstaje błędne koło. Wzmo-
żone napięcie mięśni grzbietu i nad-

mierny przerost w ustawieniu głowy 
utrudnia prawidłowy rozwój aktyw-
nych zginaczy szyi i mięśni brzucha. 
Nie rozwija się wówczas odczuwanie 
przez dziecka alignment – linii środko-
wej ciała. Nawarstwiają się asymetrie 
w obrębie ciała, dziecko odciąża skró-
cony nieprawidłowo bok ciała. Wów-
czas łatwiej mu używać tylko jednej 
kończyny do zabawy, do wstawania. 
Powiększają się asymetrie w obrębie 
kręgosłupa, może dojść do powsta-
nia skrzywień kręgosłupa. Może dojść 
także do skręcenia miednicy i jej unie-
sienia po stronie odciążonej. Takie 
ustawienie pozbawia podparcia kości 
udowej, skręcenia się jej do środka 
sprzyjając w późniejszym wieku po-
wstaniu dysplazji, podwichnięcia lub 
nawet zwichnięcia biodra.

Przeciwdziałając utrwalaniu się 
asymetrii możemy uwolnić nasze 
dziecko od powstania wad postawy, 
od odczuwania dolegliwości bólowych 
kręgosłupa, barku czy biodra.                                                 

Z roku, na rok w legionowskich szkołach diagnozuje się coraz więcej 
dzieci z wadami postawy. Dlaczego tak jest?

Zanim będzie za późno

Marta
Bogucka–
Frańczak

Radna Rady Miasta
Legionowo

Jacek
Kaca

Działacz społeczny

Recykling w Legionowie

Nasz  Przystanek Nowe Parkingi

Coraz więcej śmieci w naszym mieście jest 
zbieranych w sposób selektywny.

Przystanek, Legionowo-Przystanek dzielnica piękna, zielona
i spokojna. W ciągu ostatnich 10-15 lat zmieniła się na lepsze.

Legionowo rozwija się pod każdym względem. Powstają 
nowe nieruchomości komercyjne i mieszkaniowe, przy-
bywa nam nowych mieszkańców, a z nimi samochodów. 
Pomimo starań ciągle brakuje miejsc postojowych.

Beata
Woźniak

Radna Rady Miasta
Legionowo

2 szt.

13 szt.

186 m2

50 m2

Tadeusz
Szulc

Radny Rady Miasta
Legionowo



PARKI I SKWERY
1. Park Zdrowia przy ul. Bolesława Chrobrego
Tężnia solankowa
Aleje spacerowe
Siłownia plenerowa
Altany
Łazienki miejskie

2. Park im. Jana Pawła II przy ul. Piłsudskiego
Plac zabaw dla dzieci
Pomnik Jana Pawła II

3. Rynek miejski
Studnia wody oligoceńskiej
Fontanna miejska
Mini plac zabaw

4. Park przy ul. Królowej Jadwigi
Boisko do gry w piłkę ze sztuczną nawierzchnią
Boisko do gry w kosza
Piłkarzyki
Urządzenia do street workout
Siłownia plenerowa

Mini skate park
Place zabaw dla dzieci w różnym wieku

5. Park im. Solidarności przy ratuszu
Duży plac zabaw
Altana

6. Park Kościuszkowców na os. Piaski

7. Skwer przy ul. Handlowej
Plac zabaw dla dzieci

PŁYWALNIE
Pływalnia miejska ul. Królowej Jadwigi 11
Basen sportowy wymiary 25 m x 10 m, 
głębokość od 1,17 m do 1,78 m
(temp. wody 28-30 stopni C)
tel. 22, 774 01 37
www.kzb-legionowo.pl

Centrum Szkolenia Policji
Basen szkoleniowy
ul. Zegrzyńska 121
tel. 22, 774 22 71 
www.csp.edu.pl

OBIEKTY SPORTOWE – REKREACJA
Orliki, boiska i place zabaw w Legionowie
1. Boisko na Stadionie Miejskim
2. Boiska i plac zabaw przy ul. Piaskowej (SP nr 8)

3. Boisko i plac zabaw przy ul. Suwalnej
4. Boisko i plac zabaw na Kozłówce
5. Boisko przy parafii MBF na Bukowcu

Boiska szkolne, sale do ćwiczeń oraz place zabaw przedszkolne
1. Powiatowy Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych ul. Targowa 73A 
2. ZSO nr 2 im. Króla Jana III Sobieskiego (Gim. nr 2, LO nr 2) ul. K. Jadwigi 11 – bieżnia
3. Szkoła Podstawowa nr 7 im. VII Obwodu Obroża Armii Krajowej ul. K. Jadwigi 7 

4. Zespół Szkolno-Przedszkolny (Gim. nr 6, SP nr 4, Przedszkole nr 14) ul. Jana Pawła I 2 
5. Zespół Szkolno-Przedszkolny nr 2 (Gim. nr 5, SP nr 2, Przedszkole nr 2) ul. Jagiellońska 67   
6. LO im. Marii Konopnickiej w Legionowie ul. Piłsudskiego 26
7. ZS nr 1 (Gimnazjum nr 1, Szkoła Podstawowa nr 1) ul. Zakopiańska 4
8. Zespół Szkół (Gimnazjum nr 4, Szkoła Podstawowa nr 8) ul. Zegrzyńska 3 
9. ZS nr 3 (Gimnazjum nr 3, Szkoła Podstawowa nr 3) ul. W. Broniewskiego 7 
10. Powiatowy Zespół Szkół Specjalnych ul. Jagiellońska 69 
11. Przedszkole Miejskie nr 1 ul. Olszankowa E 
12. Przedszkole Miejskie nr 10 ul. Władysława Broniewskiego 6 
13. Przedszkole Miejskie nr 11 ul. Zegrzyńska 9 
14. Przedszkole Miejskie nr 12 im. Króla Maciusia I ul. Królowej Jadwigi 7 
15. Przedszkole Miejskie nr 3 im. Koszałka Opałka ul. Zegrzyńska 71 
16. Przedszkole Miejskie nr 6 ul. Władysława Broniewskiego 3 
17. Przed. Miejskie z Oddziałami Integracyjnymi nr 7 im. J. Korczaka ul. Husarska 18A 
18. Przedszkole Miejskie Integracyjne nr 5 ul. Kwiatowa 80 
19. Przedszkole Miejskie nr 9 "AKADEMIA PRZYGODY" ul. Królowej Jadwigi 11 

Siłownie plenerowe
1. Park Zdrowia przy Arenie
2. Park im. Solidarności przy ratuszu
 3. Park ul. Królowej Jadwigi

4. Siłownia – os. Batorego
5. Siłownia przy ul. Rycerskiej

Arena Legionowo ul. Bolesława Chrobrego 50
Boiska ze sztuczną nawierzchnią i naturalną
Stadion – wynajem komercyjny

Ścianka wspinaczkowa
Siłownia
Punkt odnowy biologicznej (m.in. sauna, jacuzzi) 
Restauracja z widokiem na boisko główne 
Sala konferencyjna
Fitness Club
Hale sportowe – wynajem tylko komercyjny, kontakt z KZB 
Siatkówka plażowa – od początku maja do września, od 7:00 do zmierzchu, w trakcie imprez na 
płycie głównej korzystanie jest wstrzymane. 
Lodowisko – sezon zimowy
Bezpłatna wypożyczalnia rowerów – sezon letni
Kontakt 22, 766 45 20  Cennik – http://arenalegionowo.pl/

Siłownie
1. Spektrum Sportu, ul. Narutowicza 96  (tel. 504 300 477, www.spektrumsportu.pl) 
2. Fitness Klub Arena, ul. Chrobrego 50B (tel. 22 784 82 22, www.arenafitness.com.pl)

3. Bonifit, ul. Mrugacza 1 (tel. 733 666 999, www.bonifit.pl)
4. Zdrofit, DH MAXIM ul. Siwińskiego (tel. 22 766 53 80, www.zdrofit.pl)
5. Siłownia Sandow, ul. Warszawska 60A, I Piętro (tel. 502 222 668,  
     www.silownia-legionowo.pl)
6. Dominator, ul.Parkowa 27 (tel. 696 037 187, www.dominator.net.pl)

Skatepark przy ul. Parkowej
Park dla rowerów czynny od godz. 7:00 do 
zmierzchu

Miasteczko rowerowe
przy targowisku

Miejsca rekreacyjne w Legionowie



Przychodnia jak nowa

Dodatkowe miejsca w rejestra-
cji, wydzielona obsługa telefonicz-
na, odseparowanie dzieci zdrowych  
od chorych czy wybudowanie windy  
– to tylko niektóre elementy zreali-

zowanej w krótkim czasie inwestycji 
znacznie podnoszącej poziom usług 
świadczonych przez NZOZ "Legiono-
wo".  

W wyremontowanej przychodni 
pacjentów wita otwarta część reje-
stracyjna, w której są obsługiwani przy 
przestronnej ladzie, na czterech stano-
wiskach. Dla dzieci zdrowych zostało 
wydzielone pomieszczenie z osobną 
rejestracją, gabinetami lekarskimi,  
gabinetami szczepień oraz salą rehabi-

litacji, co pozwoli skutecznie minimali-
zować ryzyko zarażeń i ich unikać.

Usprawnieniem wynikającym  
z nowej organizacji rejestracji jest tak-
że wydzielenie obsługi telefonicznej 
poprzez utworzenie infolinii, dzięki 
której możliwość komunikacji z przy-
chodnią stała się dużo łatwiejsza. 
Bardzo duże znaczenie dla remontu 
w NZOZ "Legionowo" miała budo-
wa windy, której do tej pory nie było  
w budynku. Winda skomunikowa-

ła trzy poziomy: piwnicę, parter  
i piętro, co pozwoliło uruchomić gabi-
nety lekarskie, które dotychczas musia-
ły skupiać się na parterze. Z windy mogą 
korzystać osoby niepełnosprawne  
i mające kłopoty ze swobodnym poru-
szaniem się. 

NOWOCZESNOŚĆ "NA GÓRCE"
Planując i realizując inwestycję 

przebudowy i adaptacji pomieszczeń 
przychodni "Na górce" Powiat Legio-
nowski w przemyślany i kompleksowy 

sposób podszedł do tego działania sku-
piając się nie tylko na nowoczesnym  
i estetycznym wyglądzie budynku  
i pomieszczeń, ale biorąc pod uwagę  
także funkcjonalność i ekonomię. 
Wynikiem tego jest zastosowanie  
nowej instalacji centralnego ogrzewa-
nia i instalacji wodno–kanalizacyjnej, 
mechanicznego systemu wentylacji  
oraz węzła ciepła technologicznego.

Inwestycja kosztowała blisko  
1,5 mln zł.                                                  

Mieszkańcy Legionowa mogą już korzystać z pomocy medycznej w wyremontowanej 
przychodni "Na górce" przy ul. Sowińskiego 4. Przebudowa i adaptacja pomieszczeń 
przychodni spotkała z bardzo pozytywnym odbiorem pacjentów.

Marcin
Feliga

Radny Powiatu 
Legionowskiego

Rozpoczęcie prac planowane  
jest wraz z początkiem wakacji, więc   
jest szansa, że utrudnienia aż tak 
mocno nie dokuczą Mieszkańcom.

Przebudowane zostanie rondo, 
położona zostanie nowa  nawierzch-
nia ul. Sowińskiego, wykonany zo-
stanie  chodnik, zjazdy i zatoka auto-
busowa. Skrzyżowanie Sowińskiego  
i Słowackiego zostanie doposażone  
w sygnalizację świetlną. Powstanie 
też ścieżka rowerowa.

W związku z tym czekają nas 

zmiany komunikacji miejskiej, nowy 
rozkład jazdy znajdziecie Państwo  na 
stronie internetowej  Urzędu Miasta  
www.legionowo.pl

 Przetarg wygrała firma Skan-
ska, która w sprawnie zrealizowała 
w mieście wiele inwestycji m.in. Cen-
trum Komunikacyjne, ul. Szwajcarską.  
Prace  realizowane będą etapami,  
wyłączając z ruchu dla kierowców,  
tylko niektóre jej fragmenty.

Szczegółowa organizacja do-
stępna jest na stronie Urzędu Miasta 
www.legionowo.pl 

Ale przed nami wakacje… więc 
nie martwmy się czekającymi nas 
niedogodnościami, wyjeżdżajmy nad 
morze, w  góry i ukochane przeze 
mnie Mazury  korzystając ze słonecz-
nej pogody, czego Państwu i sobie 
życzę.                                                 

Czekając na dobre zmiany…
W najbliższym czasie czekają kierowców spore 
utrudnienia na ul. Sowińskiego, na odcinku 
od ronda Piłsudskiego do skrzyżowania 
z ul. Wysockiego.

Andrzej
Piętka

Radny Rady Miasta
Legionowo

Początkowo na placu im. Tade-
usza Kościuszki powstał mały placyk 
zabaw dla najmłodszych. Miejsca 
było dużo, więc wraz z grupą inicja-
tywną postanowiliśmy zawalczyć  
o rozbudowę tego miejsca. W 
2014 roku na wniosek Agnieszki 
Drepsiak oraz Pawła Tokarskiego 
udało się ogrodzić i zmodernizo-
wać boisko oraz dodać zabawki na 
placu zabaw.  Rok później na wnio-
sek Pawła Tokarskiego i Katarzyny 

Płońskiej plac zabaw rozbudowano 
o linarium, huśtawkę, karuzelę oraz 
domek z tarasem i przejściem ruro-
wym, teren ogrodzono.

Dzięki zaangażowaniu miesz-

kańców, programowi Inicjatywa Lo-
kalna oraz środkom z budżetu mia-
sta udało się na Bukowcu stworzyć 
wielofunkcyjny teren rekreacyjny 
dla dzieci i młodzieży.                                                 

Mieszkańcy zmienili Bukowiec
Mieszkańcy legionowskiego Bukowca bardzo aktywnie korzystają  
z programu „Inicjatywy lokalne”. W ciągu zaledwie dwóch lat udało 
się rozbudować plac zabaw przy ul. Handlowej oraz wybudować tam 
boisko. Legionowianie połączyli siły i wspólnie zmienili tę część miasta.

Janusz
Klejment

Przewodniczący 
Rady Miasta
Legionowo



Zmiany w oświacie – co oznaczają?

Okazuje się, że od 1 września 
utworzonych zostanie tylko 13 klas 
pierwszych we wszystkich legio-
nowskich szkołach. Przy zachowaniu 
obowiązku szkolnego dla 6 latków 
liczba klas pierwszych wyniosłaby 30.  
W przypadku oddziałów wychowania 
przedszkolnego prowadzonych w szko-
łach, ich liczebność z nowym rokiem 
szkolnym planowana jest na 16. 

W kończącym się roku szkolnym 
było to 9 oddziałów. Podliczając licz-
bę klas 1 i oddziałów przedszkolnych 
prowadzonych w szkołach wynika,  
że łącznie jest ich o 10 mniej.

Oczywistym więc jest, iż liczba  
5-6 latków, które pozostały w przed-
szkolach zwiększyła się znacząco. 
Można zadać pytanie co z tego wyni-
ka? Jedni odpowiedzą, że to dobrze, 
iż przywrócono obowiązek szkolny 
od lat siedmiu. Inni zwrócą uwagę,  
że legionowskie szkoły już od wielu  
lat były gotowe na przyjęcie młod-
szych dzieci do klas pierwszych. Kolejni 
zauważą, że w tym roku to właśnie dla 
ich trzyletniego dziecka zabrakło miej-
sca w przedszkolu publicznym.

Ja zaprezentuję jeszcze inny głos 
w dyskusji. Mianowicie, faktem jest,  
że od nowego roku szkolnego z le-
gionowskiej oświaty znika 10 eta-
tów pedagogicznych. Czy to oznacza,  
że 10 nauczycieli straciło właśnie pracę?  
Jak to się dzieje, że przy braku niżu 
demograficznego zapotrzebowanie 
na nauczycieli stało się mniejsze? Jaka 

jest przyczyna, że kolejna reforma 
przyczynia się do pogorszenia sytu-
acji egzystencjalnej dla pewnej grupy 
osób?

Być może odpowiedź na to pyta-
nie jest łatwiejsza, niż nam się wyda-
je. Może lepsza edukacja w Polsce to 
nie tylko wiek dziecka, które rozpo-
czyna swoją przygodę intelektualną,  

a przede wszystkim otoczenie w któ-
rym przebywa, warunki jakie mu 
się stwarza, pomoce dydaktyczne  
z których dziecko może korzystać.  
Na pierwszy miejscu zwróciłbym jed-
nak uwagę na to, czego nasze dzieci 
mają się w szkole nauczyć, jakie umie-
jętności posiąść oraz w jakim czasie 
tego dokonać? Czy dzisiejsza szkoła 
daje dziecku możliwości rozwinięcia 

swoich talentów i zdobywania przy-
datnych życiowych umiejętności? 
Psychologia rozwojowa dziecka już na 
te kwestie odpowiedziała, że im dziec-
ko młodsze tym jego rozwój szybszy  
i bardziej dynamiczny. Do tego należy 
dołożyć środowisko w którym dziecko 
przebywa, ludzi – nauczycieli wspie-
rających i podążające za dzieckiem, 
osoby motywujące ucznia, zapew-
niające mu poczucie bezpieczeństwa.  
To są podwaliny pod szeroko rozu-
miany wszechstronny rozwój dziecka, 
który kształtuje się w grupach społecz-
nych i poprzez kontakty z innymi.

Pytań dotyczących oświaty jest 
jednak nadal bardzo dużo, ważne 
abyśmy na pierwszym miejscu wi-
dzieli zawsze dobro i rozwój dziecka,  
a nie tylko najprostsze rozwiązania, 
które nie przyniosą spodziewanych 
efektów.                                                 

Już od 1 września, w budynku  
przy ul. Jagiellońskiej 40, zostanie  
uruchomione niepubliczne przedszko-
le. „Wesołe sówki” taką nazwę będzie 
nosiła placówka. Zdecydowanie jesz-
cze bardziej wesołe będą 3-latki, bo to 

właśnie im dedykowane jest to miejsce.  
Po zmianach w systemie oświaty, 
miejsc dla legionowskich przedszkola-
ków zdecydowanie brakowało. 

JAK PLACÓWKI PUBLICZNE
W placówce uruchomiono trzy 

oddziały dla 3-latków. Przedszkole 
otrzymało wszystkie niezbędne po-
zwolenia i certyfikaty, będzie działało 
na takich samych zasadach, jak pla-
cówki publiczne. Organem prowadzą-
cym przedszkole jest K.Z.B. Legionowo 
sp. z o.o.                                                 

Artur
Żuchowski

Radny Rady Miasta
Legionowo

Wesołe sówki
Najmłodsi mieszkańcy Legionowa w nowej
placówce przedszkolnej.

Monika
Zakrzewska

Przewodnicząca
Rady Rodziców w SP2

W związku z ustawą z dnia 29 grudnia 2015 roku o zmianie ustawy o systemie oświaty  
oraz niektórych innych ustaw, obowiązkiem szkolnym zostają objęte dzieci 7 letnie.  
Natomiast obowiązkowe roczne przygotowanie przedszkolne należy się dzieciom 6 letnim.
Co to w praktyce oznacza dla legionowskich przedszkoli i szkół?



O źródła tego sukcesu zapytali-
śmy Dorotę Kuchtę, dyrektor Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego nr 2:

„Szczególnie cieszy nas bardzo 
wysoki wynik z matematyki, aż o 11,4 
wyższy od krajowego. – Potwierdza 
to skuteczność przyjętego przez nas 

systemu uczenia tego przedmiotu  
i jest skutkiem wielu działań zmie-

rzających do zwiększenia zaintereso-
wania uczniów zajęciami matema-

tyczno-przyrodniczymi. Bardzo dobre 
wyniki sprawdzianu ze wszystkich części  
to efekt współpracy nauczycieli i rodzi-
ców, cel mamy wspólny: przygotowa-
nie dzieci do życia we współczesnym 
świecie, wymagającym umiejętności 
uczenia się, kreatywności i otwarto-
ści na zmiany. Na szczególne wyrazy 
uznania zasługują nauczyciele, którzy 
w swoją pracę wkładają wiele serca. 
Ogromne znaczenie ma oferowanie 
uczniom różnorodnych form aktyw-
ności. Realizujemy zajęcia indywidu-
alne, grupowe, projekty edukacyjne, 
wycieczki tematyczne, przedsięwzię-
cia łączące elementy eksperymentów 

z tradycyjnymi metodami nauczania, 
zachęcamy do udziału w konkursach. 
Dokładamy starań, aby uczniowie 
otrzymywali odpowiednią do swoich 
potrzeb pomoc i wsparcie w procesie 
uczenia się. To właśnie przekłada się 
na końcowy sukces.”

Tegoroczny sprawdzian ma zna-
czenie historyczne, ponieważ zgodnie 
z zapowiedziami Ministerstwa Edu-
kacji Narodowej od przyszłego roku 
szkolnego ta forma sprawdzania kom-
petencji szóstoklasistów zostanie znie-
siona.                                                 

Za zanieczyszczenie powie-
trza,  odpowiadają: tzw. pył zawie-
szony PM10 i PM2,5, benzo(a)piren 
oraz dwutlenek azotu (NO2). PM10  
i PM2,5 to bardzo małe cząsteczki, 
dużo mniejsze od średnicy włosa.  
PM10 jest w stanie przeniknąć do  
płuc, a PM2,5 nawet dalej – do 
oskrzelików płucnych i krwioobiegu. 
Winnymi za taki stan rzeczy są nie 
tylko samochody, ale głównie prze-
starzałe piece węglowe, których uży-
wają mieszkańcy nie tylko Legionowa,  
ale także okolicznych miejscowości.

W obliczu zagrożenia  naszego 
zdrowia, Rada miasta Legionowo, 
wspólnie z Prezydentem i UM podję-
ła działania mające na celu poprawę 
tej sytuacji. Wprowadziliśmy program 
dofinansowania do wymiany pieców 
węglowych na ekologiczne źródła 
ciepła. W programie można uzyskać  
do 8 tysięcy zł w przypadku wymia-
ny na kotły gazowe oraz 16 tysięcy zł  

przy instalacji pompy ciepła. W tym 
miejscu zachęcam także władze 
ościennych gmin do wprowadzenia 
lub kontynuacji podobnych progra-
mów. Warto korzystać z pomocy,  
nie tylko dla wygody, ale przede 
wszystkim z uwagi na troskę o zdrowie  
nasze, naszych dzieci i naszych sąsia-
dów.   

                                              

Z wielką radością pragnę po-
informować mieszkańców nie tylko 
naszego Osiedla, iż w najbliższym 

czasie w Legionowie powstanie park 
wodny. Bedzie usytuowany na tere-
nie kompleksu placu zabaw i boisk 
przy ul.Krolowej Jadwigi. Park wodny 
– plac o wymiarach 22x8m pokryty 
będzie płytami z wbudowanymi dy-
szami emitującymi strumienie wody 
o różnych kształtach i wysokościach 
oraz reflektorami LED podświe-
tlającymi strumienie wody. Układ 
sterowania pozwala na stworzenie 

minimum 5 różnych obrazów wod-
nych w zakresie wysokości i średnicy 
strumienia, podświetlonych reflek-
torami generującymi wybrane kom-
pozycje kolorów i dynamikę. Pomysł 
świetny szczególnie w okresie letnim  
i w czasie upałów, na pewno cie-
szyć się będzie dużą popularnością.  
Będzie to urocze miejsce wypoczynku 
i rekreacji dla naszych mieszkańców.

                                                 

Wspólna troska o zdrowie

Będzie park wodny

W ostatnim czasie coraz częściej słyszymy o problemie zanieczyszczonego powietrza.

Nie tylko najmłodsi mieszkańcy Legionowa ucieszą się z inwestycji, która już w lato powstanie 
przy ul. Królowej Jadwigi.

5 kwietnia 2016 roku uczniowie klas szóstych po raz kolejny pisali ogólnopolski sprawdzian po klasie szóstej.  
Wielkim sukcesem może pochwalić się Szkoła Podstawowa nr 2 im. Kornela Makuszyńskiego w Legionowie,
która kolejny rok utrzymuje się na czołowym miejscu wśród legionowskich publicznych placówek oświatowych. 
W tym roku  uczniowie tej szkoły ze wszystkich części sprawdzianu uzyskali wyniki znacznie przekraczające średnie 
gminy i powiatu, województwa i kraju. Szkoła już czwarty rok osiąga stanin 8 – bardzo  wysoki, co oznacza, 
że wynik podobny ma 6% szkół w Polsce, a tylko 4% wyższy!

Szóstoklasiści na piątkę

Dorota
Kuchta
(komentarz)
Dyrektor Zespołu 
Szkolno-Przedszkol-
nego Nr 2

Marcin
Smogorzewski

Radny Rady Miasta
Legionowo

Elżbieta
Makowiecka

Przewodnicząca 
Rady Os. Jagiellońska

Najważniejsze, aby dzień 
zacząć od zdrow go i sycącego 
śniadania, co pozwoli nam na 
zwiększenie wydajności organizmu  
i zapobiegnie spożyciu nadmiaru 
kalorii w drugiej części dnia. Ko-
lejne regularne posiłki spożywane 
co 3-4 godziny ustabilizują poziom 
glukozy we krwi i przyspieszą meta-
bolizm. Odżywiając się regularnie 
zapewnimy sobie mnóstwo energii 
przez cały dzień oraz uchronimy się 
od napadów głodu i ciągłego zmę-
czenia.

Na nasze zdrowie i dobre sa-
mopoczucie ma ogromny wpływ 
to co jemy. Zazwyczaj robimy to 
bardzo szybko i nieprawidłowo. 
Nie zwracając uwagi na wartości 

odżywcze zawarte w produktach, 
które są nam potrzebne do prawi-
dłowego rozwoju.

Najważniejszym elemen-
tem zdrowego stylu życia jest od-
powiednio zbilansowana dieta, 
która dostarczy w odpowiednich 
ilościach nie tylko składników od-
żywczych (białka, tłuszczy i węglo-
wodanów), ale również błonnika, 
witamin i soli mineralnych.

Powinniśmy jeść dużo ciem-
nego pieczywa, warzyw i owoców, 
białego chudego sera oraz ryb,  
a także spożywać więcej mleka  
o niskiej zawartości tłuszczu oraz 
niskotłuszczowe jogurty i kefiry. 
Nie zapominając także o nawad-
nianiu  organizmu, czyli popijając 
od 1,5l do 2l wody dziennie.

Na zakończenie wspomnę  
o aktywności fizycznej, która jest 
nieodłącznym elementem w zdro-
wym żywieniu jak i w zdrowym 
stylu życia.                                                  

Często zadajemy sobie pytanie jak jeść 
zdrowo i zarazem smacznie, dbając 
o potrzeby naszego organizmu.

Michał
Margis

Działacz społeczny

Czym jest zdrowe 
żywienie? 



Celem Klubu jest propa-
gowanie idei krwiodawstwa  
– www.legionhdk.pl

Stowarzyszenie Inqbator – 
młoda organizacja, której priory-

tetowym projektem jest bezpłatna 
gazeta międzyszkolna pn. „Młody 
Lider”. Celem akcji jest stworze-
nie przestrzeni – przekazu myśli, 
pomysłów i doświadczeń młodych 
ludzi z terenu powiatu legionow-
skiego skierowanego do swoich 
rówieśników – www.inqbator.org 

Fundacja Nasze Jutro powsta-
ła z myślą o zdolnych mieszkańcach 
powiatu legionowskiego. Fundacja 
ma na celu organizację różnorod-
nych konkursów, warsztatów, wy-

staw młodych artystów, koncertów 
– www.naszejutro.waw.pl. 

To tylko kilka organizacji  
o których możemy wspomnieć  
w artykule.  Jedno jest ważne –
warto działać w NGO! Aktywność 
w stowarzyszeniu lub fundacji 
często pozwala na zdobycie do-
świadczenia z różnych dziedzin, 
np. marketingu, księgowości, pra-
wa, które później przydaje się na 
rynku pracy.                                                

Warto działać dla mieszkańców
W Legionowie działa wiele organizacji pozarządowych, których priorytetem jest 
aktywność na rzecz społeczności lokalnych – m.in. Klub Honorowych Dawców Krwi 
Legion przy PCK Legionowo zrzeszający ponad 300 członków.

Przemysław
Cichocki

Radny Rady Miasta
Legionowo

Bieżący rok w inwestycjach powiatu to działania skierowane na rozwój infrastruktury
oświatowej i zdrowotnej. Starosta Robert Wróbel duży nacisk kładzie na zaspokajanie 
szeroko rozumianych potrzeb społecznych.

Powiat stawia na infrastrukturę społeczną

Skąd taki dobór działań inwestycyj-
nych powiatu w tym roku?

Szeroko rozumiana sfera społecz-
na jest niezwykle istotna dla miesz-
kańców. W ostatnich latach dość dużo 
inwestowaliśmy w tzw. „twardą” in-
frastrukturę i kosztem kilkudziesięciu 
milionów złotych przebudowaliśmy 
ok. 50 kilometrów dróg powiatowych. 
Kontynuujemy przebudowy, jedno-
cześnie większy nacisk, niż w latach 
poprzednich, położyliśmy na oświatę 
i zdrowie. 

Co można zrobić w ciągu roku?
Całkiem sporo. Najpoważniejszą 

barierą w inwestycjach są zazwyczaj 
pieniądze, a w zasadzie ich niewystar-
czająca ilość.

My mamy doskonałe partnerskie 
relacje z gminami, które wspierają 
działania powiatu służące wszyst-
kim mieszkańcom, pozyskujemy też 
środki zewnętrzne. Dzięki temu ze 
wsparciem wszystkich gmin zakoń-
czyliśmy w tym roku rozbudowę Po-
wiatowego Zespołu Szkół i Placówek 
Specjalnych w Legionowie o pomiesz-
czenia dla przedszkola specjalnego  
i wykonaliśmy termomodernizację ist-
niejącego budynku, jak również dzięki 

pieniądzom pozyskanym z PFRON wy-
mieniliśmy tam windę. Oprócz tego 
wymieniliśmy kotłownie w dwóch 
naszych szkołach ponadgimnazjalnych  
w Serocku i Legionowie przy ul. Tar-
gowej. Wykonaliśmy też przebudowę 
części budynku NZOZ „Legionowo”, 
czyli tzw. „przychodni na górce”. Dzię-
ki tej modernizacji mogliśmy oddzielić 
strefę pediatryczną dla dzieci chorych, 
od tej dla dzieci zdrowych, zwiększy-
liśmy liczbę stanowisk w rejestracji 
głównej i uruchomiliśmy call center, 
co sprawia, że do przychodni dodzwo-
nimy się bez problemu. W budynku 
NZOZ zainstalowaliśmy też windę, któ-
ra połączyła kondygnacje od piwnicy 
po pierwsze piętro.

Na początku czerwca oddali-
śmy do użytku uczniom i mieszkań-
com nowe wielofunkcyjne boisko, 
które powstało przy Powiatowym 
Zespole Szkół Ogólnokształcących 
w Legionowie. To obiekt szczególny 
o tyle, że po godzinach pracy szkoły 
jest otwarty dla mieszkańców miasta 
i powiatu, co nie jest wcale częste  
w przypadku boisk przyszkolnych.  
Tę inwestycję wykonaliśmy przy pięć-
dziesięcioprocentowym wsparciu Mia-
sta Legionowo. 

Infrastruktura społeczna, to nie tylko 
inwestycje.

Zgadza się. To także działania 
skierowane na pomoc osobom, znaj-
dującym się w trudnej sytuacji życio-
wej, pozostającym długo bez pracy, 
zagrożonym wykluczeniem społecz-
nym. Takie zadania spełnia Powia-
towe Centrum Integracji Społecznej  
w Legionowie (PCIS). Utworzyliśmy  
je w ramach projektu, w którym by-
liśmy partnerem SPP „Nadzieja”  
i Powiatowego Urzędu Pracy w Le-
gionowie. Od początku jednak dekla-
rowaliśmy, że po zakończeniu finan-
sowania z UE weźmiemy na siebie 
prowadzenie i finansowanie PCIS,  
dlatego zostało ono powołane jako za-
kład budżetowy powiatu. To była do-
bra decyzja, bo centrum działa prężnie 
i pomaga kolejnym osobom wrócić  
na rynek pracy. Przy czym warto pod-
kreślić, że są to osoby, którym wcze-
śniej nikt nie potrafił pomóc. Dopiero 
kompleksowe podejście, jakie jest sto-
sowane w PCIS, dało rezultaty. Kom-
pleksowe, czyli nie tylko szkolenia,  
ale też pomoc psychologa, doradcy 
zawodowego, prawnika. Takie podej-
ście się sprawdza. Kolejne osoby, które 
latami nie mogły znaleźć zatrudnienia  

i były uzależnione od opieki społecznej 
podejmują pracę i się usamodzielniają. 
Część z nich zatrudnia CIS, ponieważ 
centrum zarabia na swoje utrzymanie 
świadcząc usługi komercyjnie. Oferuje 
prace remontowo-budowlane, po-
rządkowe i catering. Trzeba przyznać, 
że z coraz większym powodzeniem. 

Działania Powiatowego Centrum 
Integracji Społecznej są doceniane 
również przez instytucje zewnętrzne. 
15 czerwca wspólnie z dyrektor PCIS 
Dorotą Wróbel-Górecką odebraliśmy 
nagrodę, jaką centrum otrzymało  
w konkursie „Mazowiecka Marka Eko-
nomii Społecznej”. Celem tego kon-
kursu, organizowanego  przez Mazo-
wieckie Centrum Polityki Społecznej, 
jest wybór i wyróżnienie najlepiej 
funkcjonujących podmiotów ekonomii 
społecznej pod kątem ich widoczności 
i podmiotowości. Nasza placówka zdo-
była I miejsce wśród centrów integra-
cji społecznej.

A jakie są plany na przyszłość?
Choć wiele już udało się zrobić, 

to oczywiście potrzeby są ogromne  
i staramy się je sukcesywnie zaspoka-
jać. Jeszcze w tym roku chcemy zago-
spodarować teren wokół powiatowej 

przychodni, czyli NZOZ „Legionowo”, 
a na kolejne lata planujemy dalsze 
remonty tego kilkudziesięcioletnie-
go budynku. W tym roku w ramach 
jego przebudowy zamontowaliśmy  
m.in. windę, dzięki której pacjenci 
niepełnosprawni, starsi czy też matki 
z wózkami będą mogli bez przeszkód 
korzystać z gabinetów na I piętrze.  
W następnych mamy nadzieję dopro-
wadzić skrzydło, które nie było jesz-
cze remontowane, do takiego same-
go standardu, jaki oferuje to świeżo 
przebudowane i oddane pacjentom 
do użytku w maju. Rozpoczęliśmy 
również projektowanie kompleksu 
sportowego przy kolejnej powiatowej 
placówce oświatowej – Powiatowym 
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
przy ul. Targowej w Legionowie. Pla-
nujemy też termomodernizację tego 
budynku, bo kotłownię, jak wspo-
mniałem wcześniej, już wymieniliśmy 
na nowoczesną i oszczędną. Podsu-
mowując, sukcesywnie poprawiamy 
warunki, w jakich uczy się młodzież  
w powiatowych placówkach – zarów-
no lokalowe, jak i naukowe.

Dziękuję za rozmowę.                                          
      

Wywiad ze starostą legionowskim

Robertem Wróblem

Porozumienie Samorządowe – ul. Husarska 12, 05-120 Legionowo
Facebook.com/ PorozumienieSamorzadowe

Strażnicy odwiedzają przedszkola  
i szkoły, prowadzą zajęcia na temat bez-
pieczeństwa na drodze, podczas wa-
kacji, współpracują z Policją przy szko-
leniach na kartę rowerową. Podczas 
imprez i pikników strażnicy organizują 
liczne konkursy, na stoiskach straży roz-

dawane są kamizelki odblaskowe i inne 
elementy poprawiające widoczność na 
drodze. Podczas miejskiego Dnia Dziec-
ka (5 czerwca) pod Areną Legionowo, 
Straż Miejska zorganizowała stoisko  
z gadżetami: kamizelki, workoplecaki, 
opaski i odblaskowe zawieszki magne-
tyczne  czekały na chętnych.

W ramach konkursów (slalom ro-
werowy i sprawdzanie wiedzy z zakresu 
bezpiecznego poruszania się rowerem) 
można było wygrać kask rowerowy lub 
kamizelki odblaskowe.

Straż zachęca do bezpiecznej jaz-
dy – w kasku i odblasku.                                                 

Dzieci w kasku i odblasku
Legionowska Straż Miejska, oprócz swych działań statutowych, 
związanych z bezpieczeństwem i zachowaniem porządku 
na terenie miasta, od wielu lat angażuje się w akcje na rzecz 
poprawy bezpieczeństwa dzieci i młodzieży.

Adam
Nadworski

Zastępca
Komendanta
Straży Miejskiej


